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              STAROSTA 

   

  Vážený pan 

Bc. Lukáš Herold  
člen ZMČ Praha 5 

 
Praha 23. května 2023 

Č. j.: MC05 108738/2023 

 
Vážený pane zastupiteli, 

 

dovolte mi reagovat na Vaši interpelaci vznesenou na 4. zasedání Zastupitelstva 

městské části Praha 5 konaném dne 25. 4. 2023, kterou jste se, v souladu s jednacím 

řádem ZMČ Praha 5 mým prostřednictvím, obrátil na předsedu Komise obchodních 

aktivit, dotací a EU fondů. Téma Vaší interpelace zní: „Činnost uvolněného předsedy 

Komise obchodních aktivit, dotací a EU fondů pana Svatopluka Bartoně pro agendu 

obchodních aktivit, dotací a EU fondů“. 

S ohledem na výše uvedené jsem se obrátil na pana předsedu Bartoně se žádostí o 

zodpovězení Vaší interpelace. Níže uvádím kompletní znění jeho odpovědi. 

„Vážený pane zastupiteli, 

dovolte mi reagovat na Vaši interpelaci vznesenou na 4. zasedání zastupitelstva 
městské části Praha 5, které se konalo dne 25. dubna 2023. Prostřednictvím této 
interpelace mě vyzýváte k předložení písemného vyjádření s uvedením přesného 
počtu aktivit a činností (včetně času a místa), které jsem jako uvolněný zastupitel ode 
dne mého zvolení do funkce dne 8. listopadu 2022 do dne 25. dubna 2023 a zároveň 
jako předseda Komise obchodních aktivit, dotací a EU fondů (KOAE) vykonával během 
uvedeného období. 

V této souvislosti také odkazujete na rozsudek Nejvyššího správního soudu ze dne 
22.10.2014 č.j. 8 As 55/2012-62, kdy citujete část odůvodnění zabývající se obecnou 
úvahou nad kontrolou veřejné moci ve vztahu k jejímu zneužití. Velmi si vážím vašich 
znalostí judikatury jakožto nenahraditelného pramenu českého práva, avšak dovolím 
si Vás upozornit, že předmětný judikát se zabývá poskytováním informací o platech 
zaměstnanců placených z veřejných prostředků. Volený zastupitel však 
zaměstnancem není a navíc zastupitelstvo obce o výši odměn uvolněných členů 
nerozhoduje. Výše odměny uvolněných členů zastupitelstva obce je stanovena 
zákonem a odměna je nároková, a proto je i veřejně známá.  Její konkrétní výši stanoví 
ve své příloze nařízení vlády č. 318/2017 Sb. ve znění pozdějších předpisů, a to v 
částce, která odpovídá zastávané funkci a velikostní kategorii obce. Zastupitelstvo 
obce výši odměny nepřímo determinuje určením funkcí, pro které budou členové 
zastupitelstva obce uvolněni, a tím, že dotyčné členy zastupitelstva do těchto funkcí 
zvolí. V případě, že je uvolněný člen zastupitelstva zvolen do více funkcí souběžně, 
náleží mu odměna pouze za jednu z nich – a to za tu, za kterou náleží nejvyšší 
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odměna. I z tohoto je zřejmé, že zákonodárce s tím, že uvolněný zastupitel vykonává 
vícero funkcí, počítá. S čím však zákon nepočítá je povinnost uvolněných zastupitelů 
vést jakýsi výkaz pracovních činností a úkonů, který po mě žádáte prostřednictvím 
interpelace. Podle zákona si uvolněný člen zastupitelstva organizuje výkon činností 
podle potřeb a to takovým způsobem, aby efektivně vykonával svou funkci. Na výkon 
funkce zastupitele se nevztahují žádné pevné úřední hodiny, neboť zastupitel 
vykonává svou funkci prakticky neustále.  

Nemohu s Vámi nesouhlasit a jsem si vědom toho, že veřejnost má právo na informace 
o tom, jakou práci vykonávají politici placení z veřejných prostředků. Proto mi dovolte 
popsat, jaké práci jsem v uvedeném období v rámci své funkce věnoval. Doufám, že s 
pochopením přijmete skutečnost, že není reálné zrekonstruovat „časy a místa“ několik 
měsíců zpětně. Také se domnívám, že takový výčet by ani nebyl účelný. Za 
podstatnější než počty hodin a činností považuji věcnou podstatu vykonávané agendy 
ve funkci uvolněného zastupitele, jejíž součástí je také výkon funkce Ombudsmana 
MČ Praha 5. Agenda ombudsmana je pochopitelně velice důvěrná a zveřejnění 
konkrétních informací v tomto vyjádření bych považoval za prolomení důvěry mezi 
mnou jako ombudsmanem a občany naší městské části. Předně bych tedy rád vymezil 
agendu otevřené radnice, protože komise KOAE rozhodujícím způsobem určuje i 
náplň mé práce. Tato komise se koná zpravidla 2-3krát měsíčně a trvá několik hodin 
v závislosti na charakteristice a četnosti projednávaných témat. Cílem této komise, a 
tedy i náplní mé práce, je nastavit efektivní proces výběru nájemného, nastavení 
optimální výše nájemného dle inflace a dalších ekonomických faktorů, schvalování 
poskytnutých dotací, snížení nájemného v případě nečekaného uzavření provozovny, 
tvorba nabídky nových prostorů k pronájmu, tvorba splátkových kalendářů a nastavení 
dalších efektivních způsobů pro vymáhání pohledávek. 

Věřím, že tuto odpověď budete považovat za vyčerpávající a nyní bych se s radostí 
vrátil k efektivnímu výkonu své funkce.  

S pozdravem, 

          Svatopluk Bartoň“ 
 

 

S pozdravem 

 

 

Mgr. Jaroslav Pašmik, MBA 
starosta MČ Praha 5 


